
ACTA DE LA SESSIÓ PLENÀRIA ORDINÀRIA DE 15 D’OCTUBRE DE 2007.

Quan són les 19:00 hores del dilluns 15 d’octubre de 2007, es reuneix al Saló d’Actes
de la Casa Consistorial la Corporació en Ple per celebrar sessió ordinària en primera
convocatòria. Sota la presidència del Sr. Batle, D. Mateu Ferrà Bestard hi assisteixen els
següents regidors; Sr. Juan Peralta Palmer i Antoni Palerm Milla per part d’UM, Sr.
Manel Romero Romero i Miquel Bujosa Picornell per part del PSOE, Sr. Pere Juan
Salleras Vives i Margarita I. Barceló Vives, per part del PP. 

Es troba present la Secretària de la Corporació, la Sra. Sílvia Ripoll Genovart, la qual
dóna fe de l’acte.

El Sr. Batle declara oberta la sessió i passen a tractar-se els següents assumptes dins
l’ordre del dia:

1.- APROVACIÓ ACTES SESSIONS ANTERIORS.

Pere Joan vol fer una correcció al punt on es parlava del tema del fems al Port des
Canonge, perquè no va dir que la mesura cautelar fos només els dissabtes o diumenges,
el fet de col·locar papereres o altres, si no que era una mesura cautelar mentre es fa la
transició d’un sistema de recollida a l’altra.

Sotmès aquest punt a votació, el resultat fou de (7) set  vots a favor .

2.- DECRETS I CORRESPONDÈNCIA.

Es dona compte dels Decrets i de la correspondència més rellevant.
Pere Joan demana en relació al Decret d’Aprovació de Factures , si es podien demanar
còpia dels talons o alguna cosa per saber de qui són.
La Secretària diu que pot  venir a consultar l’expedient de la convocatòria i demanar
còpia del que trobi pertinent.
Manel Romero diu que amb la matriu del talonari es pot saber de qui són.
Toni Palerm diu que mirarà si per Internet es pot treure el beneficiar del taló per enviar-
ho juntament amb l’extracte, però que no sap si es podrà, o si li durà molt de temps.
Margarita Barceló diu que es podria fer còpia de les factures.
La Secretària diu que són documents que es poden venir a consultar a les oficines de
l’Ajuntament en qualsevol moment i demanar còpia del que considerin oportú, a més la
convocatòria dels Plens es fa amb una antelació de dos dies, perquè tothom pugui venir
a consultar l’expedient.
Manel vol comentar que li pareix estrany que no hi hagi correspondència .



3.- APROVACIÓ PROVISIONAL MODIFICACIÓ ORDENANÇA ICO.

Miquel Bujosa demana si l’augment del 2 al 3%, es fa per incrementar els ingressos a
caixa.
El Batle diu que per això i per equiparar-nos a la majoria dels pobles.
Manel demana perquè la bonificació és del 95% (marges i safareigs), i no del 100%.
La  Secretària  explica  que  només  es  poden  establir  les  bonificacions  que  venen
expressament establertes en la llei, i la llei marca per aquests casos una bonificació del
95%.
El Batle diu que es farà el possible per trobar una solució i que no es tingui que pagar
aquest 5%, si se pot.
Pere Joan vol aprofitar per dir que ja que es demanaran permisos per fer aquestes obres,
a rel de les subvencions atorgades, que es doni celeritat a aquests permisos.
La  Secretària  explica  que,  precisament  amb  la  voluntat  de  que  sigui  el  més  ràpid
possible, fa un mes aproximadament es va remetre un escrit a Medi Ambient, sol·licitant
l’exoneració de sol·licitar informe favorable preceptiu per a la realització d’aquests tipus
d’obres, a l’ampar per les subvencions, i encara no han contestat res.

Sotmès aquest punt a votació, el resultat fou de (5) cinc  vots a favor, per part  d’UM i
PP, i dues (2) abstencions per part del PSOE. 

4.- APROVACIÓ PROVISIONAL MODIFICACIÓ ORDENANÇA IVTM.

El  Batle  explica  que  es  tracta  d’eximir  del  pagament  d’aquest  impost  als  vehicles
considerats històrics, o que tinguin més de 25 anys. 

Sotmès aquest punt a votació, el resultat fou de (7) set vots a favor.

5.- RENÚNCIA POS 2007(Camí de la Font de la Vila)

El Batle explica  que com que quasi segur es rebran unes subvencions de Medi Ambient
per aquest camí i altres del T.M. de Banyalbufar, i es faran càrrec de la totalitat del cost,
es vol renunciar al POS per llevar una despesa tan important del pressupost.
Pere Joan diu que votaran a favor perquè creu que si la Conselleria es compromet, és
una tonteria  que no s’aprofiti, i així es poden utilitzar aquests diners en altres coses.
Vol demanar que es comenci l’abans possible i  a poder ser que el primer camí que
s’arregli sigui aquest.

El Batle diu que no hi ha cap inconvenient en què es comenci tot d’una que es pugui
amb el camí de Sa Font de la Vila.

Manel Romero diu que dona la confiança i el vot , però demana que es tingui la major
persistència  i a més tenint en compte la Conselleria que és.
El Batle diu que la Conselleria ha de servir a tothom per igual, i diu que amb aquest
projecte es subvencionarà el 100 % i l’Ajuntament no haurà de pagar res.



Miquel demana si el Camí des Cireral i Sa Galera es poden arreglar abans d’aquesta via
de Medi Ambient o si va junt.
El Batle diu que és una altra Conselleria la que ha subvencionat aquests dos camins i
que es començaran tot d’una que la situació econòmica ho permeti, ja que s’ha de pagar
un  25%  del  seu  cost,  i  s’ha  de  posar  als  pressuposts  per  tenir  consignació
pressupostària.. Pensa que un cop començada l’obra no durarà molt ,perquè no és de
molta envergadura.

Sotmès aquest punt a votació, el resultat fou de (7) set vots a favor.

6.- APROVACIÓ PER INCLOURE DE MANERA URGENT UN NOU PUNT A
L’ORDRE DEL DIA REFERENT AL POS 2008. 

El Batle explica la urgència de la inclusió d’aquest punt, perquè avui finalitza el termini
per sol·licitar obres dins el marc de la convocatòria de POS per a l’any 2008.

Sotmès aquest punt a votació, el resultat fou de (7) set vots a favor.

7.-  APROVACIÓ  DE  LA  SOLICITUD  DE  FINANÇAMENT  PER  L’OBRA
ANOMENADA  “MILLORA  I  EMBELLIMENT  DEL  POBLE  DE
BANYALBUFAR”, EN EL MARC DEL POS DE BANYALBUFAR PER 2008.

El Batle explica que d’aquesta manera es reserven la possibilita, encara que no sigui
determinant, d’obtenir aquests diners per fer diverses obres de manteniment al municipi,
com poden ser imbornals , tapadores, etc. El Batle aprofita per demanar la col·laboració
a tots els grups polítics per conformar entre tots aquest projecte.

Sotmès aquest punt a votació, el resultat fou de (7) set vots a favor.

8.- PRECS I PREGUNTES.

Toni Palerm demana a Manel que li expliqui un altra cop el perquè de la seva abstenció
en el tema de la modificació de l’Ordenança de l’ICO.

Manel  diu  que  s’hauria  de  poder  eximir  d’aquest  5%  i  que  l’explicació  no  l’ha
convençut.

Margarita demana sobre la situació dels nins de 3 a 6 anys.
El Batle diu que des del darrer Ple fins ara , ha tingut una reunió amb el Sr. Nieto, el
qual li  va dir  que tenien la intenció de solucionar aquest tema, però encara no s’ha
notificat  res  a  l’Ajuntament.  EL  Batle  diu  que  entre  la  Conselleria  i  l’empresa  de
transports sí deuen haver parlat perquè no s’han tingut més pressions per part de Comas.
Margarita diu que han de seguir essent persistents.
Manel diu que a vegades, quan menys renou es fa, si tot va bé, millor. També diu que a
partir de 2008 es declararà la universalitat de l’ensenyança de 0 a 3 anys. Per tant, al



2008, ja  no hi  haurà aquest  problema, després el  problema serà cóm es transporten
aquests nins a la guarderia del poble veí perquè a Banyalbufar no hi ha guarderia.
El  Batle  diu  que  al  no  haver-ne  al  poble  ,segurament  no  serà  una  competència
municipal.
Margarita diu el problema està en els nins de 3 a 6 anys, que no tenen dret al transport.
Manel diu que no l’han tingut mai i que cada any han tingut el mateix problema.
El Batle diu que serà més persistent, però perquè no hi hagi dubtes el que es pot fer és
enviar una carta  demanant explicacions a la Conselleria sobre aquest tema.
Manel diu que si està arreglat no es creï de nou un problema per després haver-ho de
solucionar un altre cop.
Manel demana perquè s’ha demolit el mur de la carretera.
El Batle explica que quan va venir el director de l’obra  i ho va veure va dir que no
estava bé i el va fer llevar.
Manel  diu  que  els  veïns  i  els  que  tenen  turisme,  com pugui  ser  Can  Busquets  es
queixen, i no voldria que donés la sensació de que es juga amb diners públics.
Miquel Bujosa diu que li pareix millor com està ara que abans, però que es dona una
mala imatge.
El Batle diu que al menys veuen que les coses funcionen i que les preocupacions del
poble arriben a alguna part, perquè s’ha pres nota d’una cosa amb al que no s’estava
content i s’ha arreglat.
En Miquel demana si això suposarà un sobrecost.
El Batle diu que espera que no, perquè el que es paga és l’obra ben feta, no simplement
l’obra feta.
Manel  diu  que  respecte  a  l’àrea  social,  de  quina  manera  es  pdoria  habilitar
confidencialitat d’assistència social.
Juan Peralta els dona una carta a tots els regidors, que és un informe sobre una reunió
que  va  tenir  amb  l’assistent  social  comentant  aquest  tema(s’adjunta  l’informe  de
l’assistent social).
El  Batle  diu  que  s’ha  d’entendre  que  no  es  tenen  locals  per  tenir  exclusivament  a
l’assistent social.
Juan Peralta vol agrair la preocupació per aquest tema.
Manel demana si se li han marcat objectius per enguany.
Juan diu que es fa un seguiment general i que un cop al mes es reuneixen per tractar
alguns temes en concret, que la gent estigui ben atesa i si hi ha algun problema que
s’estigui al damunt tot d’una que sorgeixi per donar-li solució el més aviat possible.
Manel diu que es podria tractar amb els joves del poble.
Miquel Bujosa demana per algunes coses que es varen comentar en anteriors plenaris,
com el portell de l’escoles.
El Batle diu que ha intentat en vàries ocasions xerrar amb la propietat i pareix que s’està
evitant una reunió amb ell, de manera que el més probable és que ,finalment, s’hagi
d’enviar una carta a aquest Sr. per veure si fa cas.
Manel  diu  que  li  pareix  que  en  un  cas  així,  es  pot  entrar  a  la  propietat  havent-li
comunicat.
Miquel demana com està el tema de la Torreta.
El Batle diu que Miquel Sureda ja està redactant el projecte.
Miquel demana si hi ha alguna subvenció per aquest concepte.
El batle diu que no, però que l’Ajuntament ha de pagar només el 25% del cost.
Miquel Bujosa vol donar l’enhorabona als responsables de que ja es pugui veure TV3 i
La Sexta. També vol demanar per les noves aturades de l’autobús, perquè ara sí n’hi ha
per anar cap a la Torreta, però a la tornada.



El Batle diu que a la tornada els responsables consideren que no hi ha lloc per aturar-se i
que seria perillós per les persones.
Miquel diu que en quant a la recollida selectiva s’estigui un poc al damunt ara que som
a l’hivern i no hi ha tanta gent ,  perquè tot d’una tornarà a ser l’estiu i la població
augmentarà considerablement.
Manel diu que als contenidors la gent hi deixa molta brutor que no hi pertoca, sanitaris,
etc.
Miquel demana com estan els Pressuposts perquè ja acabem quasi l’any 2007.
El Batle diu que properament se’ls avisarà per tenir reunions per tractar aquest tema.
Pere Joan vol demanar si es posaran arbres al tram de carretera nova.
El Batle diu que ho va consultar  i li varen dir que no era possible perquè sota la voravia
hi passen els cables de Gesa d’electricitat i si es plantaren arbres seria un perill quan les
arrels  creixessin.  El  que  sí  es  pot  pensar  es  posar  alguna  jardinera  o  alguna  cosa
d’aquest tipus que decori un poc la zona.
Miquel demana si a l’aparcament de Camp den Toyos n’hi haurà d’arbres.
El Batle diu que sí . Pere Joan demana perquè s’han fet aquests paretons al mig de
l’aparcament.
El Batle diu que és per ajudar a l’estacionament  i per decorar i  protegir un poc els
arbres.
Miquel demana si la paret llarguera de la dreta és particular o de l’Ajuntament.
El Batle diu que de l’Ajuntament.

No havent més temes a tractar, quan són les 20:30 hores el Sr. Batle aixeca la sessió, de
la que s’estén la present Acta i de la que jo com a Secretària dón fe amb el vist i plau del
Sr. Batle.

Banyalbufar, 15 d’octubre  de 2007.

V-I-P
EL BATLE                                     LA SECRETÀRIA

 


